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Dagsorden til Skole,-social- og sund
hedsudvalgets møde tirsdag den 31. 
januar 1995 kl. 13.00 i mødelokale 
1.

Medlemmer:
Anni Skov 
Annie Hansen 
Bent Vestergaard Jensen 
Hans Henning Bjørnsen 
Holger Andersen

Fra administrationen:
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Bemærkninger:
teknisk forvaltning 

er inviteret til punkt 3

Tidspunkt for mødets afslutning:A'kl . / J
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1.
Meddelelser fra formanden
1.
Frederikssund Sygehus fremsender 
opgørelse vedrørende ventedage for 
plejepatienter for december 1994. 
Endvidere fremsender Centralsygehuset 
Hillerød opgørelse vedrørende vente
dage for plejepatienter pr. december 
1994 .
2 .
Den kommunale højskole fremsender 
kursustilbud - mål og kvalitet i 
socialpolitikken - den 22. til 25. 
februar 1995.
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3 .
Frederiksborg amt, socialforvaltnin
gen, fremsender referat af gensidigt 
kontakt- og informationsmøde afholdt 
mellem socialudvalgsformænd og so
cialchefer i kommunerne og amtet, 
fredag den 18. november 1994.
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2 . ^ ____________

Optagelse til dagpleie/daginstitutio-
ner * L 7/ (./ ’
Forvaltningen fremlægger optageliste 
pr. februar 1995 til orientering.
Kopi vedlagt.
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3 .
Revision af Skibby Kommuneplan 
J.nr. TF 01.02.03P15 
Til efterretning
I forbindelse med den lovpligtige re
vision af kommuneplanen er der nedsat 
en styregruppe til at overvåge og le
de processen.
Styregruppen består af chefgruppen 
med byplanarkitekten som sekretær. 
Kommuneplanrevisionen er fast punkt 1 
gang om måneden på de ordinære chef
gruppemøder, og første møde blev af
holdt d. 13. januar 1995.
Her blev diskuteret og vedtaget en 
arbejdsplan for kommuneplanprocessen 
og et forslag til sammenkobling med 
Agenda 21.
Af vedlagte skema fremgår det lov
pligtige forløb, tidsskema, arbejds
opgaver og Agenda 21-forløb. 
Opgavefordelingen mellem forvaltnin
ger, udvalg, styregruppe, Økonomiud
valg og Byråd afklaredes således, at 
Styrelsesvedtægtens kompetenceforde
ling følges bogstaveligt, således at 
Økonomiudvalget forestår kommune
planlægningen. Fagudvalgene udarbej
der kun forslag og foretager kun ind
stilling til Byrådet gennem Økonomi
udvalget for de sektorer, der snævert 
henhører under dem.
De brede områder som erhvervspolitik, 
boligpolitik, beskæftigelse, service
niveau mv. behandles direkte i Økono
miudvalget før byrådsbehandling. 
Uanset hvilket udvalg, der behandler 
oplæggene, udarbejdes disse af de re
levante forvaltninger. Derefter gen
nemgås de i styregruppen før de 
udvalgbehandles.
Lay-out og sproglig tilretning fore
tages i samarbejde med sekretæren.

Dag og år Formandens
initialer Blad nr.

31. januar 1995 4

fortsættes...
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3. fortsat
Første opgave:
Forvaltninger/sekretariater udarbej- 
der beretning om den hidtidige 
planlægning og de ændringer, der 
foreslås i den reviderede plan, samt 
en vurdering af den fremtidige 
udvikling.
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4 .
Pasning af fritidshiemsbørn/nor- 
mering, Pilehuset
J. nr. SSSF 16.04.04 
Afgøres af byrådet
Fra forældrebestyrelsen i Pilehuset 
er der kommet anmodning om udvidelse 
af åbningstiden i Pilehuset med 2% 
time ugl.
Forældrene gør opmærksom på, at sko
lens ringetid er kl. 11.25 og lærerne 
har derefter ansvaret for børnene i 
den tid, der går med at børnene na
turligt forlader skolen. Dette er 
fastsat til ca. 10 minutter. Tilsynet 
på skolen er derfor til kl. 11.35.
I forbindelse med samordnet indsko
ling blev fritidshjemmet normeret til 
åbningstid kl. 11.45.
Der er således et "slip" på 10 minut
ter, der er opstået, fordi tiden op
rindeligt var udregnet incl. spise
pause på skolen. Imidlertid spiser 
børnene i Ferslev ikke på skolen.
I Skuldelev har børnene altid spist 
på skolen. I Skibby er problemet løst 
ved, at åbningstiden er forkortet om 
fredagen. I samarbejde med 
forældrebestyrelsen er personaleres
sourcerne anvendt til at åbne insti
tutionen tidligere.
I Ferslev er der altså tale om 10 mi
nutter om dagen, ialt 50 minutter om 
ugen. Pilehuset søger imidlertid om 
2% time ugl., idet der er enkelte 
forældre, der har problemer med 
åbningstiden om morgenen i forhold 
til deres mødetid på deres arbejds
plads. Endvidere begrunder Pilehusets 
bestyrelse ansøgningen med, at Pile
husets åbningstid om morgenen er ialt 
2% time kortere end de øvrige insti
tutioner pr. uge.

fortsættes...
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4. fortsat
Det er denne forskel Pilehuset søger 
om at få udlignet, og med denne 
tilførsel af personaleressourcer kan 
institutionen samtidig åbne fritids
hjemsdelen 10 minutter tidligere, 
fordi morgenpersonalet slås sammen 
med børnehavedelen.
Pilehuset i Ferslev har åbent 6.30 - 
17.00
Skibbyssen i Skibby har åbent 6.00 - 
17.30
Børnehuset i Skuldelev har åbent 6.00 
- 17.30
Åbningstiden i Pilehuset er altså 
også kortere om eftermiddagen, men 
dette har endnu ikke skabt problemer. 
I forbindelse med den samordnede ind
skoling, forhandlede løn- og persona
lekontoret årsnormer for fritidshjem
mene. Udfra disse har løn- og perso
nalekontoret beregnet udgifterne ved 
en udvidelse af åbningstiden med 
h.h.v. 2% time ugl og 50 min. ugl. 
Udgiften ved 2% times udvidelse er 
36.300,- årligt og ved 50 minutters 
udvidelse ugl. er udgiften 15.900,- 
årligt. Notat fra løn- og personale
kontoret vedlagt.
Hvis morgenproblemet skal tilgodeses 
er det nødvendigt med tilførsel af 2% 
time ugl og i tilgift bliver 10 mi
nutters problemet løst. Ved tilførsel 
af 50 minutter ugl. løses kun "10 mi- 
nuters problemet" og altså ikke mor
genproblemet for forældrene. 
Forældrebestyrelsen søger udvidelse 
med 2% time ugl. for at tilnærme sig 
de øvrige fritidshjems åbningstider. 
Der er ikke fundet nogen egentlig 
grund til, at åbningstiden i Ferslev 
er kortere end i de øvrige fritids
hjem. Forklaringen er p.t. at behovet 
ikke var der, da det første fritids
hjem i Ferslev blev etableret. Det er 
forvaltningens opfattelse at 
åbningstiderne i institutionerne bør 
være ensartede.

fortsættes...
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4. fortsat
Med placering af en institution i 
Ferslevområdet er det naturligt, at 
der opstår morgenproblemer for visse 
forældre.
Forvaltningen kan ikke anvise finan
sieringsmulighed for udgiften h.h.v. 
36.300,- eller 15.900,- årligt.
Det indstilles
at en udvidelse af åbningstiden ikke 

kan anbefales på baggrund af 
manglende finansiering.
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5.
Fritidspolitik for unge under 25 år _
j. nr. BK 18.01
Afgøres af byrådet ^

En arbejdsgruppe bestående af 
repræsentanter fra foreningerne, 
ungdomsskolen og skole,-social- og
sundhedsforvaltningen har udarbejdet ---------------------------------
forslag til en fritidspolitik for
unge under 2 5 år. ■-------------------------------- —
Skole,-social- og sundhedsudvalget
anmodes om en udtalelse. ---------------------------------
Det indstilles.
at forslaget anbefales. ---------------------------------
Kopi vedlagt.
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6 .

Forslaa til ændring af strukturen i 
£SP-udvalqet
J. nr. SSSF 00.01A16
Afgøres af byrådet

Dag og år
Formandens

initialer

31. januar 1995

Blad nr.

Forvaltningen fremsender forslag til 
ændring af strukturen i SSP-udvalget. 
Udvalgets nuværende form blev vedta
get i 1989, og siden er der lavet 
strukturændring i forvaltningen ved 
sammenlægning af skoleområdet og 
socialforvaltningen.
I perioden 1993 og 1994 har udvalget 
afholdt en del møder, hvor der er 
blevet udvekslet oplysninger og 
idéer, men det har ikke rigtigt 
udmøntet sig i handling.
Da der i forbindelse med vedtagelsen 
af budgettet for 1995 er bevilget 
timer og penge til SSP-arbejdet, bør 
strukturen revideres, da det er 
vigtigt, at der gives SSP-konsulenten 
et netværk både centralt og lokalt og 
at der oparbejdes et system, som 
hurtigt kan melde om problemer, der 
opstår i lokalområderne.
Notat vedr. struktur, opgaver og 
sammensætning af udvalg vedlægges i 
kopi.
Det indstilles,
at forslaget til ændring af 

strukturen anbefales, 
at den ændrede struktur iværksættes 

snarest muligt.
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7 .
Efterretningssager
a.
Frederiksborg Statsamt, Det sociale 
ankenævn, fremsender en orientering 
om at der for oktober 1994 er ind
bragt 428 sager for nævnet.
b.Skibbyssen fremsender opgørelse over 
udnyttelsesgrad af "Skibbussen".
Kopi vedlagt.
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1.
Dimensionering af de grundlæggende 
social- og sundhedsuddannelser
J. nr. SSSF 81.39
Afgøres af byrådet
Ved henvendelse fra undervisningsmi
nisteren af 9. jan 1995 er det pålagt 
Frederiksborg Amt og kommunerne i am
tet, at hæve uddannelsespladserne for 
de grundlæggende social- og sundheds
uddannelser fra 259 til 457 social- 
og sundhedshiælper elever og at der 
skulle optages 224 social- og sund
hedsassistentelever .
På baggrund heraf indkaldte Amtsborg
mesteren kommunerne til en drøftelse 
den 24. januar 1995.
På dette møde var der stort set enig
hed om, at man hurtigtst muligt ville 
arbejde hen imod, at opfylde dimen
sioneringen for Frederiksborg Amt.
Der skal gøres opmærksom på at kommu
nerne og amterne, i henhold til lov 
om grundlæggende social- og sundheds
uddannelser, er forpligtet til at 
ansætte et tilstrækkeligt antal ele
ver.
såfremt dette ikke opfyldes, vil mi
nisteren kunne sanktionere parterne i 
form af tvangsbøder.
For Skibby kommunes vedkommende, vil 
det formentlig betyde, at der skal 
afsættes plads til yderligere 3 so
cial- og sundhedshjælperelever og 
eventuelt 1 yderligere assistent e- 
lev.
Ved ansættelse af yderligere 3 
social- og sundhedshjælperelever vil 
udgiften beløbe sig til kr. 282.000,- 
årligt og 1 social- og sundhedsas
sistentelev kr. 31.155,- årligt.
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1. fortsat
Det indstilles
at udgiften til yderligere ansættelse 

til de grundlæggende social- og 
sundhedsuddannelser på forventet 
kr. 314.000,- indarbejdes i budget 
1996.

at der vil fremkomme indstilling fra 
forvaltningen, når udgiften for 
1995 kendes.

at sundhedsafdelingen inden for egen 
økonomiske ramme ser på muligheden 
for at afsætte timer til en uddan
nelsesstilling.

at det meddeles Frederiksborg amt, at 
man er positiv overfor at der ar
bejdes videre med dimensioneringen 
af de grundlæggende social- og 
sundhedsuddannelser.

> Kopi vedlagt.
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